
واسه همه چی مرسی!
وقتیآموزشوپرورشخبرسازمیشود؛

طی روزهای گذشته، کلیپ هایی به صورت 
گســترده در فضای مجازی انتشار یافت 
که دانش آموزهای یک مدرسه را در حال 
رقص و شادی با آهنگ یکی از خواننده های 
لس آنجلسی نشان می داد. این موضوع، به 
چالشی برای آموزش وپرورش تبدیل شد. 
ماجرا از این قرار بود که گویا به مناسبت روز 
معلم، موزیک »جنتلمن« که در هفته های 
گذشته بین مردم مشهور شده، در یکی از 
مدارس تهران پخش شده و بچه ها سر صف 
با این موزیک هم آوایی می کردند. کمی بعد 
نسخه های دیگری از مدارس دیگر منتشر 
شد که گویا پخش این موزیک در مدارس 
تبدیل به یک چالش اینترنتی شــده بود. 
ســخنگوی آموزش وپرورش شهر تهران 
نسبت به پخش موسیقی های غیرمجاز در 
مدارس واکنش نشان داد و تأکید کرد که 
شاداب ســازی مدارس در چارچوب شرع 
و قانون معنا پیدا می کند و به هیچ عنوان 
مساوی با ابتذال نیست. فاطمه سعیدی، 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی، در پاســخ به این سوال 
که نظرتان درباره انتشــار موزیک مذکور 
در مــدارس و واکنــش آموزش وپرورش 
چیســت؟ گفت: خیلی خوب است که در 
برابر موضوعات خلاف ضوابط آموزشــی 
حساسیت وجود داشته باشــد؛ مثلًا اگر 

به مــن بگویند مهم تریــن اولویت هایت 
برای اصلاح وضعیت آموزشــی و تربیتی 
دانش آموزان چیست؟ می گویم: در فصل 
زمســتان دانش آموزی طعمه حریق در 
مدرسه نشود، دانش آموزی که از مدرسه 
فارغ التحصیل می شود، حداقل دو مهارت 
را آموخته باشــد، دانش آموزان افســرده 
و کسل نباشــند، مواد مخدر در مدارس 
دست به دست نشود و... . او افزود: اولویت ها 
آن قدر زیاد بوده که از شــماره خارج شده 
است. اتفاق خیلی خوبی است که غیرت 
دینی داشته باشــیم؛ من تصور می کنم 
نظام آموزشــی ما آن قــدر گرفتاری های 
متعدد و اشکالات اساســی دارد که باید 
تمرکزمان را روی حل آن هــا بگذاریم و 
البته ضوابط و قواعد همین نظام آموزشی 
کم رمق و کم کاربرد باید رعایت شود. آنچه 
از اولویت ها گفتیــم، معنایش بی توجهی 
به سایر موارد نیســت. اگر در تربیت نسل 
پیش کوتاهی کردیم، امروز نباید گریبان 
این نسل را بگیریم که چرا آهنگ سخیف 
را از حفظ می خواند. از خودمان بپرســیم 
چه به این نسل ها داده ایم که امروز انتظار 
خروجی مطابق میل و خواسته خودمان را 
داریم؟ وی افزود: هیچ کس مخالف نشاط 
نیست، اما در عین حال بازگشت به اصالت 
هم مورد تأکید است. همچنین دو محور 
تزکیه و تعلیم مهم است. پرورش از جمله 
موارد مورد تاکید است که حتماً نشاط و 

شادابی در آن وجود دارد. مسائل فرهنگی 
و تعلیم آن هم باید محــور قرار بگیرد، اما 
برخی نیز با دید مثبــت به این قضیه نگاه 

کردند.
دربــاره واکنش هــا بــه 
»جنتلمــن«: زندگی در دو 

سیاره جدا
به گزارش عصــر ایران جعفــر محمدی 
در یادداشــتی آورد: یک بار نوشــتم که 
برای فهم شــکاف بین فرهنگ رسمی و 
فرهنگ عمومی مردم در عرصه ســبک 
زندگی، کافی اســت ترانه هایی که مردم 
در داخل خودروهای شخصی شان دارند 
را با ترانه هایی که رادیو و تلویزیون پخش 
می کنند، مقایسه کنید. فکر نمی کنم این 
همه شــکاف و افتراق در هیچ جامعه ای 
وجود داشته باشد. در روزهای اخیر، شاهد 
واکنش های متعــددی به ماجرای پخش 
ترانه »ساســی مانکن« در برخی مدارس 
بوده ایم، از تهدید وزیر آموزش و پرورش 
گرفته تــا تاکید نایب رئیــس مجلس بر 
اخراج مدیران مدارس و ... . این یادداشت، 
واکنشی به اصل ماجرا نیست بلکه درباره 
واکنش هایی بوده که نسبت به آن صورت 
گرفته اســت. اگر مســئولان ما و برخی 
چهره های سیاسی از این متعجب شده اند 
که دانش آموزان ایرانــی در مدارس ترانه 
»جنتلمن« ساســی مانکــن را خوانده و 
رقصیده اند، تنها یک دلیل ساده دارد و آن 

این که عمده مسئولان در یک سیاره دیگر 
زندگی می کنند و مردم در سیاره ای دیگر؛

به خاطر همین دوری مزمن از مردم است 
که وقتی می بینند دختر و پسر بچه های 
ابتدایی آخریــن ترانه ساســی مانکن را 
-که در هیچ رسانه رسمی داخلی منتشر 
نشــده- می خوانند و می رقصند، شوکه 
می شوند و چه بسا فکر کنند که لابد طرح 
و توطئه ای در کار است! اما به این موضوع 
ســاده دقت نکرده اند کــه »آن بچه های 
مدرسه ای تمام ترانه را حفظ هستند«، نه 
یک نفر و دو نفر که تقریباً همه  آن ها. این 
دورافتادگی از متن جامعه، نه فقط باعث 
می شود مسئولان از یک ترانه شوکه شوند 
که موجب می شــود آن ها از رویکردهای 
عموم مردم در سیاســت، اجتماع، روابط 
بین الملل، فرهنگ، دیــن و ... نیز بیگانه 
باشند و همچنان به حصاری که دور خود 
کشیده اند دل خوش کنند ... ولی حصارها 
ابدی نیســتند. همچنین مهدی بهلولی، 

فعال صنفــی معلمان نیز گفت: مدرســه 
نمونه ای از جامعه اســت. وزیر آموزش و 
پرورش گفته اند ریشه این ماجرا را سیاسی 
می بینند. به نظر وزیر این کلیپ ها ساختگی 
اســت و با یک برنامه درست شده، اما من 
مســئله را جور دیگری می بینم. به نظرم 
جامعه از مدرســه جدا نیست. بچه های ما 
دوست دارند شادی کنند و قطعاً موسیقی 
مذکور را در منزل هم گوش می دهند. ما 
نمی توانیم یک مرز بین مدرســه و جامعه 
بگذاریم و ایــن دو را از هم جدا کنیم. این 
را باید مسئولان بپذیرند که فرهنگ مردم 
دستخوش تغییر شده است. سه سال پیش 
مدیر آموزش و پرورش مــلارد اعلام کرد 
که حدود ۶۰ درصــد دانش آموزان ملارد 
صبحانه نمی خورند. چرا اینجا حساسیت 
به خرج داده نمی شــود؟ حدود ۵۰ درصد 
مدارس تهران به ویــژه در مناطق مرکزی 
باید بازســازی شــوند، چرا اینجا کسی 

حساسیت به خرج نمی دهد؟

 سن آسیب های اجتماعی 
پایین آمده است

ایسنا: عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات 
مجلس با اشــاره بــه آمــار دانشــگاه های 
 علوم پزشــکی و بهزیســتی مبنی بــر اینکه
3۰ درصد دانش آموزان استعمال سیگار دارند، 
گفت: متاســفانه اینکه هر ســاله آسیب های 
اجتماعی در بخشی از ســنین پایین تر اتفاق 
می افتد، انکارناپذیر است، اما اینکه درصدهایی 
کــه ارائه می شــود آیا بــر اســاس آمارهای 
دقیقی است، اطلاعی ندارم. آمار آسیب های 
اجتماعی پایین آمده به همین دلیل در چند 
 ســال اخیر آمارهــای این چنینی از ســوی 
برخی از کارشناســان مطرح می شود البته از 
اینکه آیا این آمارها دقیق و کارشناسی است، 

بگذریم.
 فرهاد فلاحتی افزود: نکته مهم این است که 
با توجه به اینکه هجمه های فرهنگی بسیار و 
سازمان یافته ای که علیه نظام اسلامی صورت 
می گیرد و از طــرف دیگر ســودجویی های 
مختلفی که از سوی گروه هایی که در این عرصه 
فعالیت می کنند و رانت خــواری وجود دارد، 
هوشیاری لازم را در بخش عمده جامعه به ویژه 
سنین نوجوان و کودک می طلبد و متولی عمده 
آن سازمان بهزیستی و آموزش و پرورش است. 

اعلام زمان تحویل خانه های 
سیل زدگان

مهر: وزیر کشــور در حاشــیه جلسه کمیته 
بازسازی و نوسازی مناطق ســیل زده گفت: 
در این جلسه گزارش دســتگاه های مسئول 
در زمینه ســیل اخیر اخذ و تصمیم گیری ها 
در مورد اقداماتی که باید انجام شــود، اتخاذ 
شــد.  عبدالرضا رحمانی فضلی با بیان اینکه 
مسکن های آســیب دیده که نیاز به بازسازی 
دارند، همگی شناسایی شده اند، گفت: اقدامات 
برای جبران خســارات نیــز در این خصوص 
انجام شده است. خرید انبوه مصالح در دستور 
کار قرار گرفته و پیگیر هستیم تا بازسازی به 
سرعت انجام شود. وی با بیان اینکه زمان بندی 
ما برای بازسازی و نوســازی مناطق سیل زده 
تا آخر خرداد اســت، گفت: امیدواریم که این 
زمان نیاز به تمدید نداشته باشد و مردم تا آخر 
خردادماه بتوانند به خانه های خود بازگردند. 
رحمانی فضلــی با اشــاره به تقســیم بندی 
بازسازی مناطق سیل زدگان اظهار کرد: بسیج، 
کمیته امداد، ستاد اجرایی فرمان امام )ره( و...

هر کدام طی قراردادهایی بازسازی و نوسازی 
برخی از مناطق را بر عهده گرفتند.

کوتاه از جامعه  
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مدیرفناوریوتجاریسازیپارک 
علموفناوریاستانالبرز:

سه طرح فناورانه برای نخستین 
بار در کشور رونمایی شد

مدیر فناوری و تجاری ســازی پــارک علم و 
فناوری اســتان البرز گفت: سه طرح فناورانه 
برای نخســتین بار در کشور رونمایی شد که 
یکی از این طرح ها در حوزه نفت و گاز و دیگری 
در حوزه کشاورزی و آخرین طرح نیز در حوزه 
دفاعی طراحی شده است. مسعود سعیدی، 
مدیر فناوری و تجاری ســازی پــارک علم و 
فناوری استان البرز در حاشیه بازدید معاون 
علمی و فناوری رئیس جمهــور از این پارک 
گفت: سه طرح فناورانه برای نخستین بار در 
کشور رونمایی شد که یکی از این طرح ها در 
حوزه نفت و گاز و دیگری در حوزه کشاورزی 
و آخرین طرح در حوزه دفاعی طراحی شده 
است. وی  با بیان اینکه مجموعه شرکت های 
فناورانــه اســتان در حــوزه دانش بنیــان 
هسته های استارت آپی و شــرکت های نوپا 
حضور داشتند، بیان کرد: بیش از 12۰ هسته 
فناور، شــرکت نوپا و مجموعــه فناور بزرگ 
در پارک علــم و فناوری و واحدهای رشــد 
مراکز شتاب دهنده های آن حضور دارند و در 

نمایشگاه نیز حاضر شدند.

شهری 

استقبال افراد مجرد از دوره های آموزشی ازدواج و مشاورهابهام درباره افتتاح ساختمان جدید پلاسکو تا سال ۱۴۰۰
خانه ملت: عضو هیئت رئیسه کمیسیون عمران مجلس گفت: بهره برداری از پروژه ساختمان جدید پلاسکو تا سال 1۴۰۰ منوط به 
رفع حواشی مدیریتی و فنی است، در شرایط کنونی تمام برنامه ها بر روی کاغذ باقی مانده و این طرح حالت اجرایی به خود نگرفته 
است. علیم یارمحمدی با اشاره به روند عملیات اجرایی ساختمان جدید پلاسکو، گفت: این پروژه در چند سال اخیر پیشرفت چندانی 
نداشته و مسئولان بارها وعده ساخت و بهره برداری از این پروژه را داده اند، اما متأســفانه به دلایل مختلف عملیات اجرایی آن به 

تعویق افتاده است.
 نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دستگاه های متولی اجرای طرح ساختمان جدید پلاسکو درگیر برخی 

اختلاف نظرهای کارشناسی و مدیریتی شده اند که این مسئله موجب توقف یا اجرای آهسته پروژه شد.

باشگاه خبرنگاران: مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان اظهار کرد: اکنون فرهنگ مشاوره 
جای خود را در جامعه باز کرده است و مراکز مشاوره ازدواج و خانواده بیش از گذشته مورد اقبال واقع شده اند؛ هرچند تا نقطه مطلوب 
همچنان فاصله داریم. اعظم کریمی با بیان اینکه در حال حاضر حتی در ازدواج های سنتی هم والدین معتقدند باید زوجین به مشاورین 
مراجعه کنند، افزود: برای افرادی که توانایی پرداخت هزینه مرکزمشاوره را ندارند نیز وزارت ورزش و جوانان دوره های مشاوره رایگان 
برگزار می کند. وی بیان کرد: ۸۰ درصد مراجعه کنندگان دوره های آموزشی و مشاوره وزارت ورزش و جوانان را افراد مجرد تشکیل 
می دهد. کریمی  افزود: برگزاری کارگاه های آموزشی ازدواج در مناطق کم برخوردار و شهرستان های محروم در اولویت وزارت ورزش 

و جوانان است.
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